

## الجمعية البرلمانية الآسيوية



### اجتماع المجلس التنفيذي

أنطاليا، تركيا

8-10 كانون الثاني/يناير 2023



### جدول الأعمال التفصيلي

(2023/1/7 من قبل الأمانة العامة للجمعية البرلمانية الآسيوية)-V8

1. إقرار جدول الأعمال:  
يرجى من المشاركين النظر في البنود المدرجة في مشروع جدول الأعمال وإقراره.
2. انتخاب أعضاء المكتب:  
كما يجري في العادة، يتأسس ممثل البلد المضيف (أي تركيا) الاجتماع.  
يرجى من الوفود التطوع لشغل منصب نائب رئيس الاجتماع، ومقرره.
3. الكلمة الافتتاحية من قبل رئيس المجلس التنفيذي:  
سيقدم الرئيس كلمته/الافتتاحية.
4. تقرير الأمين العام للجمعية البرلمانية الآسيوية:  
سيقدم الأمين العام للجمعية البرلمانية الآسيوية تقريراً عن أنشطة اللجان الدائمة، وكذلك عن فريق العمل المعني بالوثائق التنظيمية.
5. النظر في مشاريع قرارات اللجان الدائمة:  
يُطلب من الوفود إيلاء الانتباه إلى آخر التطورات بشأن مشاريع قرارات اللجان الدائمة التالية. يرجى ملاحظة أنه في اجتماع المجلس التنفيذي، يُسمح فحسب بتصويبات طفيفة/مطبعية لمشاريع القرارات (أي APA / Decision / 2016/01). وسيتم النظر في التعديلات الرئيسية على هذه الوثائق خلال اجتماع اللجنة الدائمة.  
● اللجنة الدائمة المعنية بالشؤون الاجتماعية والثقافية  
تم اعتماد 11 مشروع قرار من بين 13، وأرجئت القرارات المتعلقة بالمعونة الإنسانية والعمال المهاجرين إلى اجتماع اللجنة الدائمة المقبل.



- اللجنة الدائمة المعنية بالشؤون الاقتصادية والتنمية المستدامة  
تم اعتماد 6 مشاريع قرارات من بين 8 مع تغييرات طفيفة، وأرجئت مشاريع القرارات المتعلقة بالنمو الاقتصادي والمياه والمرافق الصحية إلى الاجتماع التالي للجنة الدائمة.
- اللجنة الدائمة المعنية بالشؤون السياسية  
نظراً لواقع أنه تم إلغاء الاجتماع الافتراضي للجنة، من المقرر عقد جلسة اللجنة الدائمة هذه مباشرة عقب عقد اجتماع المجلس التنفيذي.
- اللجنة الدائمة للموازنة والتخطيط  
تم إرجاء النظر في مشروع القرار الوحيد المعروض على هذه اللجنة إلى الاجتماع المقبل للجنة الدائمة.

6. النظر في تقرير فريق العمل المعني بالوثائق التنظيمية واعتماده.

في الجلسة الأولى لفريق العمل المعني بالوثائق التنظيمية للجمعية البرلمانية الآسيوية، التي عقدت في 12 و13 تشرين الأول/أكتوبر 2021 في أوجوب، تركيا، ناقشت الوفود المشاركة عن كتيب مسودة النص المعدل لميثاق الجمعية البرلمانية الآسيوية. ينعكس التقدم المحرز في مرفق التقرير النهائي لاجتماع أوجوب. يُطلب من رئيس فريق العمل المعني بالوثائق التنظيمية (أي تركيا، الرئيس الحالي) تقديم تقريره.

إن عضو من فريق العمل مدعو لاستضافة الجلسة التالية لفريق العمل هذا، وترؤسها.

7. النظر في الترشيحات لنواب الرئيس للعام 2023:

يُطلب من البرلمانات الأعضاء الترشح لرئاسة أربع لجان دائمة كنواب لرئيس الجمعية البرلمانية الآسيوية للعام 2023. (حالياً، تم ترشيح الجمهورية الإسلامية الإيرانية لمنصب نائب الرئيس/رئيس اللجنة للموازنة والتخطيط، وقد تم ترشيح دولة الكويت لمنصب نائب الرئيس/رئيس اللجنة الدائمة المعنية بالشؤون السياسية، ودولة الإمارات العربية المتحدة نائب الرئيس/رئيس اللجنة الدائمة المعنية بالشؤون الاجتماعية والثقافية للعام 2021).

8. النظر في الترشيحات لرئيس الجمعية البرلمانية الآسيوية للفترة 2024 - 2025:

يُشجع المشاركون على النظر بشكل فعال وإيجابي في هذا البند وترشيح أنفسهم للمنصب الرفيع لرئيس الجمعية البرلمانية الآسيوية للفترة 2024 - 2025.



9. النظر في مشروع جدول أعمال الجلسة العامة الـ13 للجمعية البرلمانية الآسيوية، وإقراره:

سيتم النظر في مشروع جدول أعمال الجلسة العامة الـ13 للجمعية البرلمانية الآسيوية المقترح من قبل الأمانة العامة للجمعية، وسيتم إقراره.

10. طلب منح مركز المراقب في الجمعية البرلمانية الآسيوية

- قدمت رابطة برلمانيون لأجل القدس رسالة إلى رئيس الجمعية البرلمانية الآسيوية، لطلب منح مركز المراقب في الجمعية البرلمانية الآسيوية، بناءً على القاعدة 2 الفقرة 3 من النظام الداخلي. عمت الأمانة العامة للجمعية البرلمانية الآسيوية هذه الرسالة بتاريخ 11-10-2022، وطلبت من البرلمانات الأعضاء اتخاذ قرار للمصادقة عليه من قبل الجلسة العامة.
- قدمت الشبكة البرلمانية لحركة عدم الانحياز رسالة مؤرخة 29 كانون الأول/ديسمبر 2022 إلى رئيس الجمعية البرلمانية الآسيوية، تطلب رسمياً فيها منح مركز المراقب للشبكة البرلمانية لحركة عدم الانحياز في الجمعية البرلمانية الآسيوية.
- قدم البرلمان العربي رسالة مؤرخة 26 كانون الأول/ديسمبر 2022 إلى رئيس الجمعية البرلمانية الآسيوية، يطلب فيها الحصول على مركز عضو مراقب في الجمعية البرلمانية الآسيوية.
- قدم كونغرس البرلمانيين الدولي رسالة مؤرخة 19 كانون الأول/ديسمبر 2022 إلى رئيس الجمعية البرلمانية الآسيوية، يطلب فيها منح مركز المراقب إلى الجمعية البرلمانية الآسيوية.

11. ما يستجد من أعمال

12. الاختتام، اعتماد التقرير النهائي



# Asian Parliamentary Assembly



## Executive Council Meeting

Antalya , Türkiye  
8-10 January 2023



## Annotated Agenda

(1/7/2023 by APA Secretariat)-V8

### 1. Adoption of the Agenda :

Participants are requested to consider the items included in the draft Agenda and adopt it.

### 2. Election of the Bureau:

Traditionally the representative of the Host country (i.e. Türkiye) chairs the meeting. Delegations are requested to volunteer for two positions of Vice Chair and Rapporteur of the meeting.

### 3. Remarks by Chairperson of the Executive Council:

The Chair will present his/her opening remarks.

### 4. Report by APA Secretary General:

Secretary General will report on the activities of Standing Committees as well as Working Group on Statutory Documents.

### 5. Consideration of Draft Resolutions of Standing Committees:

Delegations are requested to pay attention to the latest developments on the draft resolutions of the following Standing Committees. Kindly note that in the meeting of Executive Council only minor/typographical corrections to draft resolutions are allowed (i.e. APA/Decision/2016/01). Major amendments to such documents will be considered during the meeting of standing Committee.

- SC on Social and Cultural Affairs

Out of 13 draft resolutions, 11 were adopted and resolutions on Humanitarian Aid and Migrant Workers were differed to the next Standing Committee meeting.

- SC on Economic and Sustainable Development:

Out of 8 Draft Resolutions, 6 were adopted with minor changes and Draft resolutions on Economic Growth and Water and Sanitation were deferred to the next meeting of the Standing Committee.

- SC on Political Affairs:

Due to the fact that the virtual meeting of this committee was cancelled, the session of this Standing Committee is scheduled to take place back to back of the Executive Council.

- SC on Budget and Planning:

Consideration of the only draft resolution before this Committee was differed to the next Standing Committee meeting.

## 6. Consideration and Adoption of the Report of Working Group on Statutory Documents:

At the first session of WG on Statutory Documents of APA, held on Oct. 12-13, 2021 in Urgup, Turkiye, the participating delegations thoroughly discussed draft amended text of APA Charter. The progress made is reflected in the attachment of the Final Report of Urgup meeting. The Chair of WG on Statutory Documents (i.e. Turkiye the current Chair) is requested to present its Report.

Member of the WG are invited to host and Chair the next session of this WG.

## 7. Consideration of Nominations of Vice Presidents for 2023:

Member Parliaments are requested to stand for the Chairmanship of four Standing Committees as APA Vice-presidents for 2023. (Currently, Iran is nominated as VP/Chair of SC on Budget and Planning, Kuwait is nominated as VP/Chair of SC on Political Affairs and UAE is nominated as VP/Chair of SC on Social and Cultural Affairs for 2021.)

## 8. Consideration of Nominations of APA President for 2024-5:

Participants are encouraged to actively and positively consider this item and nominate themselves for the high position of APA President for 2024-5.

## 9. Consideration and Adoption of Draft Agenda of 13th APA Plenary:

The Proposed draft agenda of the 13th APA Plenary by the APA Secretariat is to be considered and adopted.

## 10. Request for APA Observer status

- League of Parliamentarians for Al-Quds has submitted a letter to APA President, applying for APA Observer status, based on Rule 2 Para 3 of Rules of Procedure. APA Secretariat has circulated this letter on 11-10-2022 and requests member parliaments to make a decision to be endorsed by the Plenary.

- NAM Parliamentary Network has submitted a letter dated 29 December 2022 to APA President, applying officially requested for granting for Observer status to the NAM PN at APA.
- Arab Parliament has submitted a letter dated 26 December 2022 to APA President, applying for Observer Member of the APA.
- International Parliamentarians' Congress (IPC) has submitted a letter dated 19 December 2022 to APA President, applying for granting Observer status to APA.

11. Any other matters

12. Closing, Adoption of the Final Report